

QUIKJET AIRLINES

Money Flights

In November, the Indian Government demonetised all high value currency making it necessary to exchange it for new banknotes and this presented Quikjet with a unique opportunity as we have now been contracted by the RBI to transport currency around the country.

The operation presented multiple challenges such as the lack of a suitable GSE to handle a freighter and offload 140 boxes, of 125 kgs each without a main-deck loader. Reduced visibility due to fog and limited Nav aids were other constraints we regularly encountered.

A very tight schedule, with no room for delays has kept everyone glued to the operations 24x7 but constant innovation and close communication across the team has made this operation successful.

Besides the fact that we flew to many airports for the first time, an aircraft carrying banknotes is intriguing enough. This earned us the nickname "Paisa Wala Flight" or "Flight with money". May the 'Paisa' roll into Quikjet!



"Flight with money"

Au mois de novembre, le gouvernement indien a démonétisé toutes les devises de grande valeur, lesquelles pouvaient être échangées contre de nouveaux billets de banque. Cette démonétisation a représenté une belle opportunité pour Quikjet qui a été retenue par la RBI pour le transport de devises à travers le pays.

L'opération n'était pas exempte de défis tels que l'absence d'un GSE appropriée pour le traitement d'un avion cargo et le déchargement de 140 caisses, de 125 kilos chacune sans chargeuse de pont principal. Sans compter les problèmes réguliers de visibilité réduite à cause du brouillard et des aides à la navigation limitées.

Avec un calendrier très serré, ne supportant aucun retard, tout le monde était sur le pont aux opérations 24 heures sur 24, 7 jours sur 7. De constantes innovations et une étroite communication au sein de l'équipe ont permis la réussite de cette opération.

Outre le fait que nous avons opéré pour la première fois sur de nombreux aéroports, un avion transportant des billets de banque est assez inhabituel, ce qui nous a valu le surnom «Paisa Wala Flight» qui signifie "un vol avec de l'argent à bord". Que le "Paisa" roule chez Quikjet!